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انتخابات

نظر مردم برسد. )20 آذر/ نطق در مجلس( 
  جلال رشیدی کوچی نماینده مرودشت

ارز برای واردات خودرو داریم، همانطور که برای چای دبش ۳ میلیارد 
دلار داریم، برای خودرو هم داریم. فقط امســال 1/1میلیارد دلار ارز 
دادند که ماشین آلات چای وارد کنند! ۶00 میلیون دلار بعد از اینکه 
وزیر نامه زد ارز ندهید، باز هم به آنها دادند. )25آذر/ مصاحبه با شبکه 

راوی( 
  جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده تربت جام

در حــال حاضر ما هنوز نه اطلاعات دقیقــی داریم و نه می دانیم چه 
اتفاقی افتاده است. نمی توانیم خیلی قضاوت کنیم چه کسی برده 
و چه کســی خورده و چه اتفاقی افتاده اســت، اما داستان، داستان 
زجرآوری است. من به عنوان نماینده ای که بارها امور مردم را پیگیری 
کرده ام، متاســفانه این حجم از تخصیص ارز برایم جای سوال دارد! 
ما قاطعانه به عنوان نماینده مردم از قوه قضائیه می خواهیم ورود کند 
و گزارش کار دهد. دســتگاه های اطلاعاتی و امنیتی به مردم شفاف 

بگویند و گزارش دهند. )1۶آذر/ مصاحبه با ایلنا( 
  جعفر قادری نماینده شیراز

در خصوص پرونده فساد چای دبش انتظار می رود نهادهای نظارتی و 
دیوان محاسبات که درگیر رسیدگی به این پرونده هستند، اطلاعات را 
به صورت شفاف در اختیار مردم قرار دهند. با اطلاع رسانی شفاف از 
پخش آمار غیرواقعی و گزافه گویی ها در جامعه که به اعتماد عمومی 
نسبت به حاکمیت ضربه وارد می کند، جلوگیری می شود. )19 آذر/ 

نطق در مجلس( 
  مهدی عسگری نماینده مردم کرج 

یکــی از لایه های پنهــان این بود که این شــرکت یکــی از بزرگترین 
صادرکنندگان قیر در کشور است که خیلی به این لایه پرداخته نشده 
اســت... از سوی دیگر این شــرکت چای را با ارز دولتی وارد و آن را به 
ارز آزاد تبدیــل می کرد، یعنــی در این زمینه هم زنجیــره ای از رانت 
ایجاد کرده بود. مشکل اینجاست که ما به جای اصلاح سازوکارها در 
چنین موضوعاتی با افراد برخورد می کنیم. زمانی که رانت در این حد 
بزرگ اســت، امکان دارد هر کســی را دچار لغزش کند، درصورتی که 
سازوکارها نباید اجازه چنین خطاهای بزرگی را در سیستم بدهد. )29 

آذر/ نشست خبری( 
  حسن لطفی نماینده رزن 

این روزها پرونده فســاد در یکی از شرکت های واردکننده چای یعنی 
چای دبش، حیثیت مملکت را به باد داده اســت. درحالی که دولت 
برای همسان سازی حقوق بازنشستگان مستأصل است، 1۴0 هزار 
میلیارد تومان توســط یک شــرکت و عده ای به باد رفته و ما هم هیچ 
پاسخی نداریم که به مردم دهیم. خواهش ما این است که کسانی که 
در این ماجرا دخیل هســتند از دولت قبل یا دولت فعلی، در مجلس 
توضیح دهند و افکار عمومی را قانع کنند که چرا باید همچنین اتفاقی 

رخ دهد. )20 آذر/ نطق در مجلس( 
  غلامرضا نوری قزلجه نماینده بستان آباد

من نمی توانم بگویم جناح خاصی مســئول این اتفاقات اســت؛ اما 
در وهله اول، باید بدانیم هر کس مســئول اعمال و رفتار خویش بوده 
و نمی شــود از مســئولیت ها فرار کــرد. در وهله دوم هم کســانی که 
]مفسدان را[ حمایت، تایید و معرفی می کنند به نوعی در پشت پرده 
سهیم هستند و نمی توانند سلب مسئولیت کنند. )1۶ آذر/ مصاحبه 

با خبرآنلاین( 
  مرتضی آقاتهرانی نماینده تهران 

امروز اندیشه ولایت فقیه مستکبران را به خاک عزا نشانده است و در 
سفرهای خارجی قدرت و اهمیت ایران را همه معترف هستند ولی 
هر چه مشــکل داریم از ضعف داخلی اســت و این فسادهایی، مثل 
چای دبش، به دلیل ضعف نظارت و مدیریت ضعیف است که دولت 
باید محکم بایستد و با همکاری قوه قضائیه برخورد اساسی کند. )5 

دی/ دیدار با اساتید بسیجی و اعضای انجمن اسلامی دانشجویان 
دانشگاه شهید چمران اهواز( 

  سلمان اسحاقی نماینده قائنات
ما امروز مدام اســم یک شرکت بخش خصوصی به نام چای »دبش« 
را می آوریم اما باید جرم انگاری و مشــخص شــود چه افرادی در این 
تخلفات، شــریک بودند. ما در تحقیق و تفحــص از اتاق بازرگانی به 
مســائلی مانند تخصیص اعتبارات و حیاط خلوت هــا ورود کرده ایم 
که امیدواریم گزارش آن هرچه زودتر در صحن مجلس قرائت شــود. 
درباره چای دبش هم باید به طور مشخص روشن شود که چه مدیران و 
افرادی در آن دست داشتند و باید با آنان، برخورد قاطع صورت بگیرد. 

)28 آذر/ نطق در مجلس( 
  ذبیح الله اعظمی نماینده جیرفت

با توجه به تمام مسائل همین که نظام جمهوری اسلامی به طور شفاف 
به مردم اطلاع رســانی کرده اســت و قوه قضائیه نیز این موضوع را با 
جدیت دنبال می کند، اقدام خوبی اســت اما مردم عصبانی هستند 
که حق کاملًا با آن هاســت. طی اخبار مربوط به چای دبش، در حال 
حاضر باید بگویم که 10 درصد فســاد صورت گرفته مربوط به دولت 
قبل بوده است و 90 درصد آن مربوط به دولت جدید، سیزدهم است. 
هرچنــد که برخی خبرگزاری ها حقیقت را طــوری عنوان کردند که 
گویی همه این ها به دولت رئیســی مربوط است. )2۶ آذر/ مصاحبه 

با جماران( 
  جبار کوچکی نژاد نماینده رشت 

به نظر می رســد که یک مافیا در پشــت پــرده برنج وجــود دارد زیرا 
نمایندگان مجلس مصوب کرده اند که دیگر برنج وارد کشــور نشود. 
نباید فراموش کنیم که فســاد چای دبش بخشی از مافیا بود و امروز 
آقای رئیســی و قوه قضائیه باید در کنار هم با اینگونه فسادها مقابله 

کنند. )۳دی/ مصاحبه با جماران( 
  احمد مرادی نماینده بندرعباس 

 نظام جمهوری اسلامی برآمده از انقلاب مردمی است که بر پایه آرمان 
عدالتخواهی، آزادی و دفاع از مستضعفین بر سر کار آمده است. فساد 
و اختلاس با ارقام هولناک در هر دولتی که باشد، بزرگترین خدشه را 
بر آرمان و باورهای مردم وارد می کند. نیاز فوری اســت که به صورت 
قاطعانه دستگاه های نظارتی همه ابعاد این پرونده را مورد رسیدگی 
قرار دهند و اصلاحات لازم جهت برچیده شــدن بســترهای فسادزا 

انجام و نتایج به مردم گزارش گردد. )2۳ آذر/ توئیتر( 
  فتح الله توسلی نماینده کبودرآهنگ

آنچــه در قضیه چای دبش اتفاق افتاد یــک افتضاح اقتصادی برای 
دولت و همه ما بود... چطور این شــرکت توانســته از تمام فیلترهای 
بانک مرکزی، وزارت اقتصاد، گمرک و دســتگاه های نظارتی بگذرد 
و همچنین چندین هــزار میلیارد تومان نیــز وام ریالی دریافت کند 
درحالی که مردم ماه ها برای دریافت یک وام قرض الحسنه صد میلیون 
تومانی در صف می مانند لذا از دستگاه های نظارتی می خواهیم که 
این موضوع را به جد دنبال کنند چراکه با توجه به آسیب دیدن اعتماد 
عمومی بیشــتر از این کوتاهی در این مســئله جایز نیســت و مردم 
منتظر توضیحات بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و دستگاه های نظارتی 

هستند. )21 آذر/ نطق در مجلس( 
  محمد باقری نماینده بناب

مــن تقریبــاً 9 ماه قبل به مســئولان وقــت وزارت جهاد کشــاورزی 
تذکــر داده بودم که اینگونه صدور بی رویه مجــوز واردات به برخی از 
شــرکت های رانت جو صحیح و درســت نیست. متاســفانه برخی از 
مسئولان اجرایی درخصوص تذکرات مسئولانه نمایندگان مردم بدبین 
و بی توجه هستند درحالی که نقش اساسی مجلس نظارت بر اجرای 

صحیح قانون است. )28 آذر/ نطق در مجلس( 
  احمد علیرضابیگی نماینده تبریز

...در ادامه هم اتفاقاتی رخ داد که یک فقره از آنها فاجعه واردات چای 
دبش را شکل دادند. انتظار عمومی این بود که وقتی اولین اشتباهات 
دولت در خصوص میوه شــب عید رخ داد )که باعــث کارت زرد وزیر 
کشــاورزی شــد( و پس از آن ماجرای ثبت سفارش نهاده های دامی 
شکل گرفت که عملًا نهاده ای وجود خارجی نداشت و تنها میلیاردها 

تومان پول مردم اخذ شدند. )12دی/ مصاحبه با روزنامه اعتماد( 
  علیرضا سلیمی نماینده محلات

قصه چای دبش جگر بسیاری را سوزاند، تمام متولیان هرچه سریع تر 
در راســتای اطلاع رســانی دقیق و صحیح به میدان بیایند تا بعضی 
از افــراد که دســت آن ها تا آرنج به فســاد آلوده اســت، در این میان 

موج سواری نکنند. )20 آذر/ نطق در مجلس( 
  احد آزادی خواه نماینده ملایر

من معتقد هســتم در این دولت و مجلس باید شعار مبارزه با فساد به 
شعور تبدیل شود و این واقعیت را مردم حس کنند. اینکه گاهی شبکه 
فســادی کشف و به مردم معرفی می شــود، نقطه قوت نظام است... 
برابر اسنادی که به خبرگزاری فارس دادم، وزارت جهاد شروع کننده 
مبارزه با فســاد بوده اســت... در مقوله مبارزه با فساد قهرمان پروری 
کار اشتباهی است. ما قهرمان در مبارزه با فساد نمی خواهیم، بلکه 
ما به منطق مبارزه با فســاد در کشور نیاز داریم. )21 آذر/ مصاحبه با 

جماران( 
  جلال محمودزاده نماینده مهاباد

آن زمان )2ماه قبل( من از نیکبخت، وزیر جهاد کشاورزی در این مورد 
ســوال کردم و خواســتم به این موضوع رسیدگی شود. هیچ بخشی 
از ایــن تخلف مربوط به دوران وزارت نیکبخت نمی شــود و عمده آن 
به زمان حضور ســاداتی نژاد در وزارت کشــاورزی برمی گردد. اکنون 
دستگاه های نظارتی، قوه قضائیه و کمیسیون کشاورزی مجلس در 

حال پیگیری این موضوع هستند. )17آذر/ مصاحبه با انتخاب( 
  علی خضریان نماینده تهران

همان طور که بارها آقای رئیســی تاکید کردند دولت ســیزدهم برای 
مقابله با فساد هیچ تعارفی با افراد و گروه ها ندارند. با همین نگاه دولت 
سیزدهم به موضوع فساد در واردات چای ورود کرد منتها این فساد از 
دولت قبل شروع شد و در دولت فعلی ادامه پیدا کرد... اکنون انتظار 

می رود قوه قضائیه با متهمان این پرونده فساد بزرگ برخورد جدی و 
بازدارنده کند چون افکار عمومی به این موضوع حساس است. )15 

آذر/ مصاحبه با ایسنا( 

فعالان سیاسی اصول گرا و چای دبش  �
در بین فعالان سیاســی اصول گــرا، طی تقریباً یک مــاه اظهارنظر 
درباره فساد چای دبش، اظهارنظرهایی صورت گرفته است که البته 
این اظهارنظرها در یک سمت  وســو نبوده است. مروری بر مهم ترین 
اظهارنظرهای فعالان سیاسی اصول گرا بیان کننده تنوع دیدگاه آنها 

در این ارتباط است.
 

  محمدرضا باهنر دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین 
فساد یک خوره ای است که پایه های نظام را می خورد، سست می کند 
و می تواند باعث فروپاشی نظام شود. درباره مسئله اعداد و ارقام واقعاً 
محافظه کارانه برخورد می کنم. در مــورد این موضوع که عدد چقدر 
بوده، چه کسی بوده، چه زمانی بوده، چطور بوده، فکر می کنم حتی 
خود آقای اژه ای هم نباید به این سرعت اظهارنظر می کردند. بالاخره 

باید معلوم شود، بیایند و بررسی کنند. )10 دی/ مصاحبه با ایلنا( 
  محمدحسین صفارهرندی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
شــروع این فســاد از دولت قبل بوده امــا در این دولت نیز تخصیص 
ارزهایــی صــورت گرفته؛ اما اختلاس تلقی درســتی نیســت بلکه 
سوءاســتفاده و فساد رخ داده است. باید شــهوت خبر اول دادن را از 
برخــی مقامات بگیریم و بدانیم که باید هر پرونده فســاد و آلودگی را 
دقیق مورد بررسی قرار داد و سپس در مورد آن نظر داد تا تلقی فساد 
در همه جا در جامعه صورت نگیرد. )19 آذر/ ســخنرانی در اســاتید 

دانشگاه های استان هرمزگان( 
  سعید محمد فعال سیاسی اصولگرا 

اتفاقاتــی مثل صــادق بوقی و تتلــو می تواند فکر و ذهن مــردم را از 
موضوعات مهمی مثل چای دبش منحرف نماید، مافیا در این کشور 
در امان هســتند. دوقطبی سازی ها هدفمند هستند مراقب باشید. 

)21 آذر/ توئیتر( 
  محمد مهاجری فعال سیاسی اصولگرای معتدل 

فساد در همه دولت ها وجود داشته اما در دولت هایی که ضعف مفرط 
مدیریتی دارند، عمیق تر می شود و مفسدین با کلاه گذاشتن بر سر 
مسئولین به اهداف خود می رسند. هم فساد چای دبش و هم فساد 
بابــک زنجانی در ناتوان ترین دولت ها پا گرفــت... دولت اعلام کرده 
تعدادی از مدیران مقصر در این فساد را برکنار کرده. این اقدام البته لازم 
بوده اما به نظر می رسد برکناری در رده های پایین ضعیف کشی است. 
باید رئیس بانک مرکزی، وزیر اقتصاد، وزیر پیشین جهادکشاورزی و... 
موقتاً از سمت های خود عزل گردند تا پرونده بدون فشار این مقامات 

رسیدگی شود. )18 آذر/ کانال تلگرامی( 
  منصور حقیقت پور چهره اصولگرای نزدیک به علی لاریجانی

اینطور نباشــد که هرکســی جرأت کند پا روی بیت المال مســلمین 
بگذارد، سوء اســتفاده کنــد و آب خنک هم بخورد. توقع این اســت 
که تمام مقامات دســت اندرکار در این رابطه پاسخگوی مردم باشند و 
برای یک مرتبه هم که شده این متصرفین بیت المال و دست اندازان 
بیت المــال را به نحو مقتضی و شایســته تنبیه کنند تــا باقی به فکر 

خودشان باشند. )۳1 آذر/ مصاحبه با ایلنا(

چکیده آنچه گفته اند  �
بررسی آنچه از ســوی ۳1 نماینده مجلس یازدهم در ارتباط با فساد 
کارخانه چای دبش بیان شده، نشان می دهد اکثر آنها روی محورهایی 
مشترک اظهارنظر کرده اند. البته نکته مهم این است که اکثر مواضع 
انتقادی در ماجرای فساد چای دبش از سوی نماینده هایی بیان شده 
که پیــش از این ماجرا هم منتقد عملکرد دولت ســیزدهم بوده اند؛ 
به عبارت دیگر، وکیل الدوله ها و مدافعان جدی دولت ابراهیم رئیسی 
در بهارستان در این موضوع هم یا سکوت کرده و یا موضعی خنثی و 

در مسیر حمایت از دولت گرفته اند. 
در بین نکات مطرح شده توسط نماینده ها، مهم ترین موضوع ها 
بر دو محور بوده اســت؛ یکی از نکات مشــترکی کــه این نماینده ها 
در اظهارنظــر خود عنوان کــرده بودند، درخواســت از قوه قضائیه، 
دســتگاه های نظارتی و دولت سیزدهم برای برخورد جدی با عوامل 
است. همچنین بخشی از این نماینده ها تاکید داشتند وقتی چنین 
فساد گسترده ای در کشور رخ می دهد، در حوزه های انتخابیه، مردم 
از آنها سوال دارند چطور چنین حجم وسیعی از پول برای فساد وجود 
دارد اما برای حل مشــکلات عادی آنها ماننــد دریافت وام پول وجود 

ندارد و آنها با انواع مشکلات در زندگی روبه رو هستند. 
در بیــن این اظهارنظرها، ســه نفر بیان کرده بودنــد که پیش از 
مطرح شدن علنی موضوع، درباره این فساد اخطار لازم را داده بودند. 
همچنین برخی نماینده ها هم موضوع فســاد چای دبش را فرصتی 
برای اخطارهای دیگر قرار دادند؛ به گونه ای که مثلًا مصطفی میرسلیم 
درباره موضوع تلفن های همراه اخطار داد. نکته دیگر اشاره شــده از 
ســوی برخی نماینده ها مبنی بر این است که در وجود این فسادها، 
ضعف سیســتم های نظارتی آشــکار اســت و این ضعف باعث شده 

بخشی از اعتماد مردم از بین برود. 
البته نباید از نظر دور داشــت که در بین ایــن ۳1 نماینده ای که 
درباره فســاد چای دبش اظهارنظر کرده اند، نکات مهمی هم عنوان 
شده است که برای مثال می توان به مطرح شدن موضوع فساد برنج 
و همچنین اینکه، کارخانه چای دبش یکی از بزرگترین صادرکنندگان 

قیر بوده، اشاره کرد.  
در میان چهره های شاخص اصول گرا هم روند به یک صورت نبوده 
است. برخی با ابهام درباره موضوع حرف زده اند و خواهان مرور زمان 
برای بررسی دقیق هستند. برخی ماجرا را اسباب کنایه به دولت قرار 
داده و برخی دیگر هم پای دولت حسن روحانی را به میان کشیده اند. 
البته در این بین چهره هایی هم بودند که خواهان پاسخگویی درست 

به مردم و برخورد قاطعانه و منطقی با مقصران و مسببان بودند.

 نتایج بررسی
صلاحیت های هیأت نظارت اعلام شد:

و بار دیگر رقابتی با تنوع حداقلی
پیامــک نتیجه بررســی صلاحیت ها روز گذشــته برای 
داوطلبان شرکت در انتخابات مجلس دوازدهم ارسال شد 
و اگرچه طی روزهای گذشته از سوی برخی چهره های 
سیاسی مانند حســین مرعشی پیشنهاد تغییر در روند 
ثبت نام ها و فرصت دوباره برای تحقق ســخنان رهبری و 
ضرورت رقابت تنوع سلیقه و افکار و احزاب گوناگون در 
انتخابات برای افزایش مشــارکت مردم مطرح شده بود؛ 
اما آنچه تاکنون از نتیجه مرحله دوم بررسی صلاحیت ها 
توســط شورای نگهبان به دســت آمده است، خلاف آن 
است. به عبارتی نه تنها این پیشنهاد رد شده و سیدمحمد 
حســینی، معاون پارلمانی رئیس جمهور در گفت وگو با 
ایسنا گفته است، »چنین پیشــنهادی از لحاظ قانونی 
امکان پذیر نیســت چون وقتی فرایند اجرای انتخابات 
آغاز شود دیگر شــورای نگهبان قابل قبول نمی داند که 
پیشــنهاد جدیدی تصویب شــود«، بلکه تلاشــی برای 
ایجاد حداقلی این تنوع هم از ســوی شورای نگهبان و 
رسیدگی کنندگان به صلاحیت ها هم در دستور کار قرار 
نگرفت. به طوری که بنابر بررسی روزنامه هم میهن از چهار 
حزب اصلاح طلب و میانه رو کارگزاران ســازندگی، ندای 
ایرانیان، اعتدال و توسعه  و اعتماد ملی که بیشترین تمایل 
به حضور در انتخابات را به عنوان تشکل های غیراصولگرا 
و با دیدگاه متفــاوت داشــتند؛ از 11۴ نفر اعضای این 
تشــکل ها یا همســو با آنها در حوزه های انتخابی غیر از 
تهران تا به الان آنچه که از ســوی ثبت نام کنندگان اعلام 
شده است، تایید صلاحیت کمتر از ۳0 نفر بوده است. 
در این بین جواد هروی، سخنگوی حزب اعتدال و توسعه 
تنها تایید محمدباقر نوبخت از اعضای شورای مرکزی این 
حزب را تایید کرد و سعید نورمحمدی، سخنگوی ندای 
ایرانیان نیز تنها نام محمدعلی محسنی بندپی را به عنوان 
چهره تاییدصلاحیت شده از شورای مرکزی این حزب در 
گفت وگو با هم میهن اعلام کرده اســت و از اعتماد ملی 

تنها رئوفه قادری تایید صلاحیت شده است.

نمایندگان ردصلاحیت شده �
از روز گذشته درباره تایید و رد صلاحیت ها ی چهره های 
شناخته شــده اطلاعات دیگری نیز رســانه ای شــده 
است. از جمله اینکه طبق اعلام هادی طحان نظیف، 
سخنگوی شورای نگهبان275نماینده فعلی مجلس 
برای انتخابات مجلــس دوازدهم ثبت نــام کرده بودند 
که 2۶نماینده  صلاحیت شــان تایید نشــده است. از 
جمله این افراد: مهدی عیسی زاد، جلال محمودزاده، 
ســیدعلی موســوی، احمد علیرضابیگی، سیدکاظم 
موســوی، ســیدغنی نظری، جلیل رحیمی،  احسان 
ارکانی، علــی جــدی،  مجتبــی محفوظــی،  لفتــه 
احمدنــژاد، قاســم ســاعدی، کمال علیپــور،  احمد 
دنیامالی،  رضا حاجی پور، شــهریار حیدری،  محسن 
فتحی، سیدمهدی فرشــادان، معین الدین سعیدی، 
اسماعیل حسین زهی، جلال رشیدی کوچی، مجید 
انصاری، رجب رحمانی، محمد خدابخشــی محمود 

احمدی بیغش،  اسفندیار اختیاری.

چهره های شناخته شده ردصلاحیت شده �
غیر از این نمایندگان بســیاری از چهره های شــاخص 
میانه رو در ســطح کشــور از جمله غلامعلی جعفرزاده 
ایمن آبادی، جواد هروی، حبیب خجســته پور، محمد 
دهســتانی، ســیدعلی آقــاآزاده، پرویــن داداندیش، 
زهرا اربابی از اعضای شــورای مرکــزی حزب اعتدال و 
توسعه، علی محمد نمازی، از اعضای حزب کارگزاران، 
حشــمت الله فلاحت پیشــه، بهــروز نعمتــی، جــواد 
کولیوند، نادر قاضی پور، جــواد جهانگیرزاده، فریدون 
همتی، عزت الله یوســفیان ملا و سیدهادی حسینی 
از چهره هــای نزدیک به علی لاریجانــی و اصولگرایان 
میانه رو، ســیدمحمود علــوی، وزیر ســابق اطلاعات، 
غلامرضــا کاتب، مهدی تندگویان، عبدالرضا عزیزی و 
سلمان خدادادی و بسیاری از نمایندگان مجلس دهم 

رد صلاحیت شدند.

چهره شاخص تاییدصلاحیت شده �
در این بین حمید رســایی، غلامرضا تاجگردون، رامین 
مهمانپرست، علی مطهری، مسعود پزشکیان، محمدرضا 
باهنــر، ســیدمحمد بطحایــی، منصــور حقیقت پور و 
محمدباقر نوبخت که بحث بررســی صلاحیت این افراد 
مورد توجه رسانه ها قرار گرفته بود، تایید صلاحیت شدند. 
البته افرادی چون محمدحســین رنجبران، تهیه کننده 
برنامه دستخط و شناسنامه و امیرحسین ثابتی، مجری 
برنامه جهان آرا نیز از تایید صلاحیت شان برای انتخابات 

مجلس دوازدهم خبر دادند.

زمان اعتراض به نتایج �
البته محســن اســلامی، مدیــرکل دفتر امور سیاســی 
وزارت کشور در گفت وگو با ایسنا اعلام کرد:»کسانی که 
اعتــراض دارند از 17 تــا 19 دی فرصت دارند به صورت 
مجازی اعتراض خود را ثبت کنند و شورای نگهبان تا 19 

بهمن فرصت رسیدگی به اعتراضات را دارد.«


